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Spørgsmål nr. 1079 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren redegøre for den forventede udvikling til og 
med 2015 i forhold til antallet af polititjenestemænd i Danmark 
pr. 100.000 indbyggere? Vil ministeren i den forbindelse be-
skrive, hvordan udviklingen har været siden 2008 og om antal-
let af polititjenestemænd i Danmark er betryggende henset til, 
hvor mange politibetjente der ifølge Eurostat er pr. 100.000 
indbyggere i europæiske lande vi normalt sammenligner os 
med? Vil ministeren tage initiativ til at sikre, at der er tilstræk-
keligt med polititjenestemænd til at udføre de opgaver
politiet hidtil har udført her i landet, så disse opgaver fremover 
ikke overtages af vagter ansat i sikkerhedsbranchen eller even-
tuelt slet ikke bliver varetaget?”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Rigspolitiet kan oplyse følgende om udviklingen i styrketallet 
pr. 100.000 indbyggere fra 2008 og om den forventede udvik-
ling frem til 2015:

Årstal 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015

Politiansatte 

pr. 100.000 

indbyggere

192 192 196 191 189 188 186 186

Det bemærkes, at tallene for 2014 og 2015 alene er udtryk for 
den foreløbige prognose, og at tallene kan ændre sig, f.eks. 
hvis afgangen fra politiet bliver større end forventet, eller det 
besluttes at optage flere eller færre elever på Politiskolen.

Det skal endvidere bemærkes, at udviklingen i politistyrken al-
tid fastsættes med udgangspunkt i, at politiet skal være i stand 
til på effektiv og forsvarlig vis at udføre de opgaver, som det 
påhviler politiet at løse. Den forventede samfunds- og krimina-
litetsudvikling indgår derfor naturligt i overvejelserne om det 
fremtidige styrketal, ligesom nødvendige effektiviseringer og 
forventet afgang fra politistyrken – som nævnt – spiller ind. 

Eurostats oplysninger om antallet af politibetjente pr. 100.000 
indbygger i andre europæiske lande, som vi normalt sammen-
ligner os med, indgår ikke i arbejdet med at fastsætte progno-
sen, særligt fordi der landene imellem er væsentlige forskelle i 
politiets opgaveportefølje (f.eks. skattesager, sager vedrørende 
smugling og narkotika, pas- og udlændingekontrol og sager på 
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færdselsområdet), hvorfor en direkte sammenligning af politi-
styrkernes størrelse ikke er mulig.”


